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Republika e Kosovës 
Republika Kosova-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

 

 

VI. Saziv  

Prolećna sesija  

Komisija za unutrašnje poslove, bezbednost i nadgledanje Bezbednosne snage Kosova 

Sednica br. 19  

Priština, dana  13.06. 2018,  u  10:00 časova 

Zgrada Skupštine, sala  N-303 

 

 

 

ZAPISNIK  

 

Na sednici su učestvovali:  Haxhi Shala, predsednik  Rexhep Selimi, prvi zamenik predsednika 

Zoran Mojsilović drugi zamenik predsednika,  Fatmir Xhelili, Muharrem Nitaj, Xhelal Sveçla, 

Drita Millaku,  Ismet Beqiri, Fadil Beka i Bahrim Šabani, članovi. 

 

Odsutan: Ramiz Kelmendi. 

 

Drugi poslanici učesnici u susretu: Shemsi Syla,  

 

 

Iz podržnog osoblja Komisije: Nur Çeku.  

 

Sednici je predsedavao, Haxhi Shala, predsednik Komisije.  

 

Na ovoj sednici je predložen sledeći:  

                                                          

                                                Dnevni red 

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 
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2. Usvajanje zapisnika sa sednica održanih dana  29.03.2018 i 30.03.2018; 

3. Razmatranje realizacije Plana rada Komisije za prolećnu sesiju  2018; 

4. Rano.  

 

 

Predsednik Komisije – je konstatovao da su ispunjeni uslovi za početak rada i otvorio je 

sednicu.   

 

1. Usvajanje dnevnog reda  

 

Dnevni red je usvojen bez izmene 

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednica održanih dana  29.03.2018 i 30.03.2018 

 

 

Zapisnici su usvojeni bez primedbe  

 

3. Razmatranje realizacije Plana rada Komisije za prolećnu sesiju  2018 

 

Predsednik – Smatram da plan rada predviđen za ovaj period (januar – juni…) u ogromnoj meri 

je realizovan. Komisija je tokom ovog perioda  realizovala ukupno sa današnjom sednicom 12 

(dvanaest) sednice. Razmotreni su i usvojeni  sledeći nacrti zakona: Nacrt zakona  o nadgledanju 

i kontroli državne granice, Nacrt zakona o kritičkoj infrastrukturi, Nacrt zakona koji su povezani 

sa Evropskom agendom (Nacrt zakona o azilu i strancima, u Komisiji je takođe  izveštavao bivši 

ministar Unutrašnjih poslova, g. Flamur Sefaj (dva) puta, dok Bejtush Gashi – aktuelni ministar 

SUP-a izveštavao je  1 (jedan) put. Takođe je izveštavao  i Generalni direktor Policije Kosova 1 

(jedan) put i Komandant BSK-a 1 (jedan) put. Vođena je rasprava u vezi bezbednosne situacije u 

zemlji u jednom od susreta, takođe je raspravljano i diskutovano i o  Izveštaju napretka  o 

Kosovu za 2017. godinu, razmotren je i izveštaj Državne agencije  za zaštitu  ličnih podataka.  

 

U pogledu nadgledanja sprovođenja Zakona, Komisija je  formirala radnu grupu za nadgledanje 

sprovođenja Zakona o PIK-u, grupa je preduzela svoje aktivnosti i nadamo se da će ubrzo  

zaokružiti ovo  nadgledanje. Takođe je realizovana i poseta na terenu u komandi  doktrine i 

obuke BSK-a. Dok što se tiče poseta van zemlje, Komisija je učestvovala u susretu  u 

organizaciji Parlamentarne Skupštine NATO-a. 

 

Šta je preostalo  da se realizuje  i da je vrlo značajno formiranje radne grupe za nadgledanje  

budžetskih troškova Ministarstva BSK-a, zajednički susret sa Komisijom za Evropske integracije 

za adresiranja pitanja Evropske agende.  

 

Dok što se tiče nacrte zakona koji su predviđeni, ali koji nisu procesirani u Skupštini, nije u 

odgovornosti Komisije. Očekujemo da se ubrzo prispeti  Nacrt zakona o zaštiti ličnih podataka, 

za kojeg  ćemo zahtevati  parlametnarno  istraživanje od nadležne direkcije Skupštine. Reč je dao 

članovima Komisije. 
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Rexhep Selimi -  u vezi ne procesiranja nacrte zakona u Skupštini, naglasio je  da nismo 
u dovoljnoj meri konsultovali između Vlade i Komisije, pogotovo u procesiranju Nacrta 
zakona o transformisanju BSK-a na  oružane snage. Dok što se tiče rada radne grupe za 
nadgledanje Zakona PIK-a, naglasio je da smo intenzivno radili i da je radna grupa 
izradila izveštaj koji će uz preporuke procesirati  plenarnoj sednici. Takođe je naglasio  
da nismo dovoljno radili  u pogledu  nadgledanja finansija u okviru BSK-a, što je 
naglašeno i u Izveštaju o napretku za 2017. godinu, ali u narednom periodu 
pogledaćemo mogućnosti osnivanja radne grupe za  nadgledanje Zakona o policiji 
Kosova.  
 
Xhelal Sveçla -  pozivajući se na rad Komisije i razvojima u  institucijama  bezbednosti, 
naveo je da je bilo mnogih razvoja i teret je pripadao i komisiji. Pozivajući se na planu 
rada naglasio  je  da istog treba realizovati, ali pojedine aktivnosti nisu realizovani, kao 
što je poseta u  Aerodromu Priština, Nacrt zakona o transformisanju BSK-a na oružane 
snage, izveštavanje ministra BSK-a o transformisanju BSK-a, okrugli sto sa Narodnim 
advokatom, radna poseta u graničnim prelazima,  budući  da je planiran početak 
razgovora sa srpskom državom,  s toga zahtevam da se ubrza rad.  
 
Fatmir Xhelili -  u vezi sa diskusijama o planu rada, dodao je da su  ove diskusije 
predviđene  da bi uspešno realizovali u komisiji. Takođe je naglasio  da uopšte 
institucije koje spadaju u delokrugu rada komisije prema njima nedostaje nadzor od 
strane komisije. Dok pozivajući se na radu radne grupe o nadgledanju Zakona PIK-a, 
naglasio je da bio produktivan rad i da su identifikovana glavna pitanja koje će se 
adresirati  putem datih preporuka radne grupe u komisiji. Tokom rada primetili smo da 
postoje potrebe za izmenu i dopunu Zakona, kao i pogledi administrativnih uputstava 
koje moraju biti  u skladu sa Zakonom. Takođe je predložio da se počinje sa 
nadgledanjem Zakona o policiji i predložio je formiranje radne grupe, ali i formiranje 
radne grupe za nadgledanje budžetskih troškova u BSK, dodajući da je nedostala i 
debata sa institucijama koje  nadgleda ova komisija, ali i sa  Civilnom društvom. 
Međutim u kontinuitetu moramo raditi u tom pravcu.  
 
Xhelal Sveçla -   u vezi sa planom rada, naglasio je da je potrebno izvršiti pojedine 
modifikacije zbog  okolnosti  i da se ubrza rad.   
 
Muharrem Nitaj -   u vezi sa planom rada, naglasio je da tog dokumenta moramo 
dopuniti,  dok što se tiče rada radne grupe za nadgledanje Zakona o PIK-u, naglasio je 
da treba završiti što pre. Takođe je predložio da plan treba preispitati  i planiranje 
aktivnosti koji nisu  okončani treba završiti,  kao i dopuniti sa dodatnim aktivnostima i 
smatram kao potrebnu saradnju komisije i  KAI.  
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Rexhep Selimi  - je dodao da plana rada moramo  preispitati, takođe je naglasio da 
pojedine radne grupe traže više vremena za realizaciju pojedinih pitanja zbog  
specifičnosti pitanja, dok je predložio formiranje  radne grupa za nadgledanje  Zakona o 
policiji i budžetskih troškova BSK-a,  to da se realizuje u jesenskoj sesiji i da se  nastavlja 
sa nadgledanjem.  
 
Ismet Beqiri  - Je naglasio da rad komisije reflektuje i u radu Skupštine. dok što se tiče 
procesiranja Nacrta zakona o transformisanju BSK-a, istakao je da kad god bude stigao 
u komisiji i u Skupštini će imati našu podršku za  procesiranje.  
 
Muharrem Nitaj -   što se tiče rada Skupštine, naglasio je da je izabran drugi smer rada, 
ukoliko upoređujemo  sa prethodnom zakonodavstvom, u ovoj  legislaturi imamo veći 
broj interpelacija i parlamentarnih rasprava.  
 
Zoran Mojsilović -  što se tiče plana rada komisije, naglasio je da je postupio prema  
planu rada. Mada smo imali  pojedine vanredne situacije, verujem da je radna grupa 
obavila svoje obaveze. Zatim je naglasio da je realizacija planu rada zadovoljavajuća, 
dok što se tiče aktivnosti koji nisu realizovani mogu se prenositi u  jesenskoj sesiji. 
Takođe primetio sam da  pojedine kolege žele  da ga razmatraju  u daljoj proceduri 
Nacrta zakona o transformisanju BSK-a,  ali  na osnovu  posete koje smo imali u 
Parlamentarnoj Skupštini NATO-a obavešteni smo o  njihovim porukama i da nisu 
zadovoljni što proces postao intenzivne prirode.  
 
Xhelal Sveçla -   na osnovu diskusija shvatili smo  da je potrebno izvršiti preispitivanje 
plana rada  kako bi bio predviđen za  jesensku sesiju.  
 
Predsednik -  je naglasio da je vrlo značajno  realizovati u ovom periodu susret  sa 
komisijom za evropske integracije kao formiranje radne grupe za nadgledanje 
budžetskih troškova BSK-a.  
 

ZAKLJUČAK  
 

 Nakon diskusija odlučeno je da preispitivanje plana vrši u narednom periodu dok formiranje 
radnih grupa za nadgledanje  Zakona o policiji Kosova i nadgledanje budžetskih troškova o BSk, 
vrši u narednoj sednici.  

 

4. Razno 

 

 Predsednik je upoznao prisutne  o pozivu  koji mu je upućen od strane predsednika Komisije za 

bezbednost i zaštitu Skupštine Makedonije, u saradnji sa  RACVIAC,  od  24-26  juna  2018. 

Poziv je upućen predsedniku, ali pozvani su još dva članova  i jedna osoba iz  osoblja komisije. 

Zatim je zahtevao  da se daju predlozi za učestvovanje u ovoj konferenciji  za ovaj susret članova  

parlamentarnih komisija  za bezbednost i zaštitu  zemalja Zapadnog Balkana.  
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Nakon diskusija predloženo je da učesnici u ovoj konferenciji budu:  Predsednik - Haxhi Shala i 

članovi: Muharrem Nitaj i  Xhelal Sveçla.  

 

Predsednik  -   zatim je informisao prisutne o okruglom stolu  organizovana od strane  DCAF u 

julu mesecu, za nadgledanje Zakona o prisluškivanju telekomunikacija. Dok  za narednu sednicu 

je predložio  da se poziva  u komisiji radi izveštavanja  Nacionalni odgovorni koordinator za 

implementaciju  Strategije  protiv trgovine ljudskim bićima, kao i Naredni advokat u vezi sa 

ovim pitanjem. Takođe je naglasio da prema zakonu, nacionalni savet sigurnosti Kosova treba 

podneti izveštaj u komisiji, što u prethodnom sazivu nije učinjeno.  

 

 

 
Sednica je završena u  11:05  časova.  

   

Pripremila:   

Jedinica za podršku komisiji.    Predsednik Komisije, 

 __________________  

     Haxhi Shala 

 

 

 

 

 


